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Naar een klimaatrobuuste landbouw 

Verslag sessie 3: Landbouwvisie en -projecten, stad Gent 

De stad Gent werkte een landbouwvisie uit rond 6 doelstellingen waaronder het stimuleren 

van een klimaatbestendige en een natuurinclusieve landbouw en het vrijwaren van 

kwaliteitsvolle landbouwruimte. Om de visie te realiseren werd een actieprogramma 

uitgewerkt. Enkele concrete acties worden toegelicht waaronder de teelt van 

droogteresistente bonen in het Parkbos, het grondenbeleid in Mendonk en het werken rond 

een gezonde bodem samen met landbouwers. 
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Verslag 

Parkbos 

Droogteschade is nu al voelbaar bv in 2018. Er is een droogteplan opgemaakt voor het 

parkbos, op vraag van landbouwers (+ droogtestudie stad Gent en droogte-actieplan 

provincie). Voor het parkbos is gekozen voor plaatsing van stuwtjes en niet voor 

peilgestuurde drainage want geen drainage aanwezig, spaarbekkens waren geen optie. 

Landbouwers hebben zelf 44 locaties aangeduid op kaart, nadien hoogtemodel naast gelegd. 

Hiervan zijn er momenteel al 3 uitgevoerd, en 6 zitten in de pijplijn. Probleem: grachten zijn 

vaak te ondiep, water vaak vervuild (vb. door afstromend water van wegen) of de eigenaar 

wil het niet (pachtgronden). Constructies worden geplaatst door de landbouwers zelf, 

monitoring via stuwviewer. Grachten werden te vaak gekuist, hoeft niet want dan is er 

snellere afvoer. 

Vragen en antwoorden 

Op welke basis wordt er een keuze gemaakt om publieke gronden ter beschikking te stellen? 

In de vorige bestuursperiode (2020-2025) werd gekeken waar de grond pachtvrij was en op 

Gents grondgebied lag, en daar werd dan een oproep gedaan. Maar wat met alle andere 

gronden? Voorbeeld in Eeklo (aankoop provincie) toont ook wel de verandering die ingezet 

is. Stad Gent screent voor pilootprojecten rond landbouw voorlopig enkel percelen in 

agrarische bestemming. 

Bij de erfpachtovereenkomst in Mendonk leggen jullie zaken op, vinden jullie hier voldoende 

kandidaten? Ja, want grond is schaars en landbouwers zijn bereid om in ruil voor grond iets 

meer te doen. Het is ook dankzij deze ‘extra’ grond dat de huidige melkveehouder die 

gekozen is, ruimte heeft om te experimenteren met een klimaatrobuuster en 

natuurinclusievere aanpak van zijn melkveebedrijf. Als dit experiment succesvol is kan hij dit 

ook elders op zijn bedrijf toepassen en in de toekomst ook anderen inspireren.  



We leggen ook niet zelf specifieke beperkingen op. We vragen aan landbouwers om een 

voorstel te doen in lijn met de Gentse landbouwvisie én dat past bij hun bedrijf. 

Hoe pak je overleg met landbouwers aan? Via netwerkmomenten met landbouwers over een 

goed thema bv belang gezonde bodem, veel interesse bij landbouwers, is ook heel 

verbindend, op voorhand belronde gedaan (wat doe je al rond bodem?), om landbouwers te 

laten matchen, landbouwers aan het woord gelaten op netwerkmoment. Werkt heel goed, 

en is vrijblijvender dan bv een landbouwraad (= vaste samenstelling, adviesfunctie) en 

Gecoro. Het heeft ook een andere functie, nl. informeren, inspireren en verbinden. Ook geen 

probleem voor Boerenbond of ABS dat dit overleg doorging (de lokale vertegenwoordiger 

van BB en ABS worden ook uitgenodigd en zijn meestal aanwezig). 

Het is een uniek platform, soms wel een uitdaging om mensen van het noorden van Gent 

naar het zuiden te krijgen en omgekeerd. Dit vindt ongeveer 2x/jaar plaats. 

 

 

 

 

 

 


